LiO

Yifan Liu



ABOUT

LiO/Yifan Liu(1999年出生于中国湖南)是一位工作和生活在伦敦与杭州的艺术家。先后就读于中国美术学院(2017-2021 年)和伦敦切尔西艺术学院(2023-24 年)。艺术家从雕塑理念出发,在2020年后拓展多种媒介,包括雕塑,装置,绘画,摄影,剧场及行为——将身体作为活动雕塑并放置于静态场所生发新的可能。

Yifan在探讨生与死及其轮回的命题下,结合巫术及赛博格女性主义探索过去与将来的重新生发之可能。她想要打破现在仍暗藏在周边,僵化及不合理的结构制度。作品中也多基于个人经验,记忆及碎片化感官体验,引用诗歌,哲学,小说及中国传统老庄思想在多种领域中游牧,编织其个人花绳叙事。在她的作品《The Triptych of Power>(系列行为,2023年)她被虚假的珠宝捆绑全身,以个人视角阐述权力斗争的轮回游戏。作品《Broken Adams' Bible》中,她引用圣经故事并置入童年——用剧场的方式讲述人类最初的两位母亲,丽丽丝和夏娃,再现其对权力结构不平等的愤怒。

工作室 Studio

65 Alverstone, Kennighton Park Road London SE11 5TR LiO/Yifan Liu (born 1999 in Hunan, China) is an artist working and living in London and Hangzhou. She has studied at the China Academy of Art (2017-2021) and then at Chelsea College of Art, London (2023-24). Starting from the practice of sculpture, the artist has expanded beyond 2020 into a variety of mediums including sculpture, installation, painting, photography, theatre and performance - using the body as a dynamic sculpture and placing it in a static place to generate new possibilities.

Yifan combines witchcraft and cyberfeminism to explore the past and the future within the context of the position of life, death and its cycle of reincarnation. She wants to break down the rigid and unjustified structures or systems that still exist. Her works are also based on personal experiences, memories and fragmented sensory experiences, referring to poetry, philosophy, novels and the Chinese tradition of Lao-Tsang in order to nomadically weave her own personal narrative of string. In her work The Triptych of Power (performance series, 2023), she is bound by fake jewelry, and she is able to articulate the cycle of power struggle from her personal perspective. In Broken Adams' Bible, she references biblical stories and merges them with childhood memories - using theatre to tell the story of the original mothers of humankind, Lilith and Eve, and reproducing her anger at the inequality of power structures.

简介

RESUME

学术经历 EDUCATION

b.1999

2024 伦敦艺术大学 UAL•Chelsea 切尔西艺术设计学院 美术硕士 2021 中国美术学院雕塑与公共艺术系 美术学士

2023 MA Fine Art, UAL Chelsea College of Art and Design2021 BA Pblic Sculpture, China Academy of Art

课外活动 ACTIVITY

2021 Workshop Lecturer, Artist for One Day - A Box without Sides 2019 Artists, Carrara, Italy Public Sculpture Creation International Workshop

2019 Paticipants, China Dunhuang Grottoes Delegration

CONTACT

Office: +44 7514 465882 instagram: @wendaooooo Wechat: WD1888926605

Email: liu_yifan1999@outlook.com

个人网站 website

展览

EXHIBITION

2024

后后,浙江省之江文化中心,杭州,中国 时间永远分岔,通向无数的将来,兰亭小学,湖州,中国

2023

Family Three Show, Cookhouse Gallery Chelsea College of art, London, UK It 's the little thing, Cookhouse Gallery Chelsea College of art, London, UK Departure Lounge, ALG17 Chelsea College of art, London, UK

2022

AURA, 杭州宝龙艺术中心, 杭州, 中国

2021

一束:无面之匣,BLUE+Space,杭州,中国 逅艺联展,东巢艺术中心,杭州,中国 幕间复象,占川书局,黄山,中国 异托邦,我织我在空间,杭州,中国 现在史,中国美术学院,杭州,中国

2020

CAA金课展,中国美术学院,杭州,中国 抗疫礼赞,中国美术学院美术馆,杭州,中国